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- Kedves Feri! Szabadjon egy vázlatos szakmai önéletrajzzal kezdeni! 
 

- 1949. december 18-án születtem Budapesten. Feleségem Dr. Kovács Éva nyugdíjas 
foglalkozásegészségügyi szakorvos. 1975-ben a BME Vegyészmérnöki Kar Gyógyszerkémiai Ágazatán 
végeztem, és jeles minősítésű oklevelet szereztem. 1975-82-ig a BME Szerves Kémiai Tanszékén 
dolgoztam a tanszék Flavonoidkémiai munkacsoportjában a természetben előforduló heterociklikus 
vegyületek szintézise témakörben, és 1980-ban védtem meg doktori értekezésemet. 
1982-ben a Központi Élelmiszeripari Kutató Intézetében helyezkedtem el, mint tudományos munkatárs. 
Tématerületem a kromatográfiás zsírsav és élelmiszeraroma vizsgálatok, gyümölcslevek analitikája volt. 
Főként műszeres analitikai területen dolgoztam (IR spektroszkópia, GC, GC-MS, HPLC, automata 
mérőrendszerek beállítása). 1983-ban laboratórium vezetői beosztást, 1987-ben először megbízott 
osztályvezetői, majd tudományos osztályvezetői megbízást kaptam. Munkámhoz kapcsolódva jelentős 
számítástechnikai ismeretekkel rendelkezem, 1995-2004 között a KÉKI-ben rendszergazdaként is 
dolgoztam. Intézetünk informatikai rendszerét kialakítva az informatikai vezető posztot is betöltöttem. 
2002-ben leépítések és átszervezés miatt osztályomat megszüntették. 2011 decemberében saját 
kérésemre nyugdíjba vonultam. 
1984-ben csatlakoztam az EOQ MNB-hez és kialakítottam az EOQ MNB informatikai rendszerét, 
hálózatát, valamint az EOQ MNB első, majd jelenlegi honlapját, melyet folyamatosan fejlesztve 
karbantartok. 1996-tól 2024-ig különböző tisztségekben képviselője voltam az EOQ MNB-nek. Jelenleg 
egészségi állapotom miatt képviselő tisztemről lemondtam, de elnökségi tagként tovább dolgozom. 
Munkámat a szervezet több (1999, 2010, 2021) „Minőségért”, valamint 2000-ben „Elismert Tag” és 2013-
ban „Örökös Tag” kitüntetéssel ismerte el. 
 

- Sokak szerint nagyon értékes, igazi csapatjátékos, háttérember vagy. Jól érzed magad ebben a 
pozícióban? 
 

- Igen. Kezdettől és jelenleg is én kezelem, mint Egyesületünk felnőttképző képviselője a Felnőttképzési 
Adatszolgáltatási Rendszert, és mint cégkapu megbízott a cégkapuval kapcsolatos feladatok ellátását. 
Legtöbb munkát a honlapunk karbantartása és folyamatos fejlesztése adja, de sok munkát ad a 
körlevelek kiküldése is. Az online rendezvények hátterét is én biztosítom. 



- Hogyan látod szervezeted, az EOQ MNB jövőjét? 
 

- Mint korábban említettem a társelnöki tisztről egészségi állapotom miatt az idei közgyűlésen lemondtam, 
de mint elnökségi tag tovább dolgozom. Sajnos a szervezet jövőjével kapcsolatban nagyon rossz 
érzésem van. Elnökségünk kiöregedőben van. Megpróbáltunk Dr. Szigeti Tamást ügyvezető Igazgatóként 
bevonni és ezáltal fiatalítani, de sajnos sokkal jobb piaci ajánlatot kapott. 
 

- Van-e lehetőséged önmagad fejlesztésére, naprakészséged javítására? Mi a véleményed az élethosszig 
tartó tanulásról? 
 

- Az élethosszig tartó tanulást nagyon fontosnak tartom, de sajnos állandó időhiánnyal küszködöm. 2002-
ben EOQ Minőségügyi Rendszermenedzser, 2008-ban EOQ Információbiztonsági Rendszermenedzser 
oklevelet szereztem és ezeket folyamatosan megújítom. A Zoom rendszeren tartott rendezvények, 
tanfolyamok levezetése sok új ismeretet ad. Különösen kedvelem a pódiumbeszélgetéseket, ahol sok 
téma részletes megbeszélésére van lehetőség.  
 

- Honlapotokat évek óta kifogástalanul üzemeled. Informatikai vénád az évek során erősödött,- hogyan 
látod? 
 

- Kezdetben nagy kihívás volt egy honlap kiépítése tisztán HTML-ben szerkesztve. Ma a WordPress 
használatával – bár vannak korlátai – lényegesen leegyszerűsödött. Az EOQ MNB honlapját először 
1998-ban a METESZ területén alakítottam ki, majd 2003-ban vettük meg az eoq.hu tárhely területet. 
2017-ben költöztünk WordPress alá, majd 2019-tól tettük biztonságossá https protokollal.  
 

- 2015-ben munkádat az ISO 9000 FÓRUM elnöksége az „IPAR ÉS SZOLGÁLTATÁS MINŐSÉGÉÉRT” 
Oklevéllel jutalmazta. Emlékszel még mi volt a laudációban? 
 

- Nagyon örültem a megtisztelő oklevélnek, de sajnos már nem emlékszem, hogy mi hangzott el. 
 

- A laudáció teljes szövege megtalálható az ISOFÓRUM honlapján az Elismerések között, de az akkor 
készült fotót szívesen teszem közzé. A képen Kormány Tamás, Boros András és Rózsa András adja át 
okleveledet. 

 

 
 

 
- Az EOQ MNB Egyesület legfontosabb célkitűzései változtak-e az elmúlt évek során? 

 



- Szerintem nem. Célunk a minőségügyi kultúra terjesztése, a korszerű tudás és a külföldi tapasztalatok 
átadása a hazai minőségügyi szakemberek részére rendezvényeinkkel és hírleveleinkkel. 
Szakfolyóiratunk a „Minőség és megbízhatóság” webes formája nagy segítséget ad az egyes témák után 
érdeklődőknek 2006-tól napjainkig a témacsoportos keresés lehetőségével.  
 

- Szerinted melyek az EOQ tagságával járó legfontosabb előnyök? 
 

- Szabadon választható tagság a 12 Szakbizottság bármelyikében (akár több Szakbizottságban is), 
amelyek térítésmentes rendezvényein (évente mintegy 60) információ- és tapasztalatcserére közvetlen 
lehetőség adódik. 
Az egyéni és a jogi tagok minden munkatársa kedvezményt kap a költségtérítéses EOQ MNB Egyesületi 
rendezvényeinek részvételi díjából. 
Az EOQ MNB Egyesület által kiadott időszakos tájékoztatók, meghívók érdeklődési körnek megfelelően 
megadott e-mail címekre megküldése, az Évkönyv megjelentetése, amely tartalmazza az elmúlt év főbb 
történéseit. 
A ”Minőség és Megbízhatóság” szakfolyóiratot (évenkénti 4 füzet választható formában: nyomtatott 
füzetként vagy online elérhetőséggel, 2006-ig visszamenőleg témacsoportok szerinti keresés 
lehetőségével) képviselőként kiegészítő hozzájárulás ellenében kapják meg. 
Az EOQ MNB Egyesület konferencia és más minőségügyi kiadványainak rendelkezésre bocsátása online 
elérhetőséggel a tagok részére. 
 

- Mi a véleményed rendezvényeitek témáiról, számáról és látogatottságáról? 
 

- Igyekszünk mindig olyan témát választani, amelyek közérdeklődésre számítanak. Évente több 
nagyrendezvényt tartunk az aktuális témákban, valamint ingyenes szakbizottsági rendezvényeket a 
szakbizottságok által fontosnak tartott témákban. Sikeresek a több szakbizottság közös rendezésében 
neten tartott Pódium beszélgetések – például az áprilisi „Az élelmiszerbiztonság kihívása: az allergén 
jelölés szabályai és hatósági tapasztalatai” rendezvényre 81-en jelentkeztek. 
 

- Más minőségügyi szereplők jó gyakorlataiból tud-e hasznosítani saját munkája során az EOQ? Milyennek 
ítéled a hazai minőségügyi szervezetek együttműködését? 
 

- Gyakran meghirdetjük a többi minőségügyi szervezet rendezvényeit tagságunknak melyekre tagjaink 
kedvezményesen jelentkezhetnek. Ez természetesen kölcsönös: a mi nagyobb rendezvényeinkre is 
kedvezményesen jelentkezhetnek az ő tagjaik is. A többi minőségügyi szervezettel való kapcsolattartást 
fontosnak tartom, és további erősítése is szükséges. A minőségügyi oktatás területén szoros kapcsolat 
alakult ki a Kvalikonnal, melynek tanfolyamait meghirdetjük és eredményes elvégzőinek EOQ MNB 
tanúsítványt adunk. 
 

- Kevés szabadidődet miként töltöd? Mi az, ami leginkább kikapcsol, regenerál? 
 

- Szeretek sétálni, fényképezni, és 25 éve mindig tartok egy törpenyulat a szobámban. Jelenlegi nyulam 
sajnos már a hatodik. Kezdetben nem fajtatiszta nyulakat tartottam, majd jött egy fajtiszta mini kosorrú 
nőstény, Freya, aki közel 10 évig élt velem. Jelenlegi nyulam másfél éves, kicsit több mint 3 kg-os szürke 
Rex nyúl, fiamtól a Dömpi nevet kapta. Kicsit akaratos, de sok örömöt ad. Fényképezni is leginkább 
állatokat, növényeket szeretek. 
 

- Megköszönve válaszaidat, a hasznos és eredményes munkádhoz kiváló egészséget kívánok! 
 
                                                                                                                               Sződi Sándor 


